



**The Corporation of the City of Thunder Bay
has an exciting opportunity for a
Bilingual Provincial Land Tax Analyst (Temporary)!**

Apply On-line at www.thunderbay.ca/jobs-land-tax-analyst

Thunder Bay is the largest community on Lake Superior. With a census metropolitan area population of 121,596 (Census 2011), it is the most populous municipality in Northwestern Ontario. Deeply rooted with European and Indigenous cultures, Thunder Bay is the sixth most culturally diverse community of its size in North America. The Community values a high quality of life and promotes a clean, green, beautiful and healthy community that provides economic opportunity, respects diversity and provides affordable and safe neighborhoods that are accessible to all.

As a four-season outdoor paradise Thunder Bay is the sunniest city in eastern Canada with an average of 2121 hours of bright sunshine each year. It is also one of the most dynamic "Cultural Capitals of Canada". Residents and visitors of Thunder Bay enjoy the harmony of a city rich in wide-open green spaces, parks and wilderness - and a major centre for visual and performing arts, and culture.

Always striving to live up to its motto, Superior by Nature, the Corporation of the City of Thunder Bay (City) currently has a...

18 month opportunity for a **Provincial Land Tax Analyst (Bilingual)!**

The Opportunity

This role is responsible for processing tax and assessment appeals and administering various tax rebate/deferral programs. Under the general supervision of the Supervisor, the Provincial Land Tax Analyst will perform the following responsibilities:

- ❖ Coordinates and controls the timely processing of tax adjustments required as a result of tax reductions and Land Use Permit changes cancellations.
- ❖ Processes assessment appeal data and balances to Provincial records.
- ❖ Administers tax rebate/deferral programs and ensures compliance with Provincial legislation and regulations issued there under.
- ❖ Processes severances/consolidations and balances to Provincial records.
- ❖ Performs account adjustments, journal entries, and account reconciliations.
- ❖ Prepares schedules and statistical reports as required.
- ❖ Liaises with Provincial and internal departments, tax agents, property taxpayers, Municipal Property Assessment Corporation staff and other outside bodies as required.
- ❖ Performs such other related duties as may be assigned.

Ideal Candidate

- Must have proficient written/oral communication skills (English)

- Must be proficient in French written/oral language skills at an advanced level, as per Ontario Public Service Standard
- Must be at an intermediate skill level in word processing and spreadsheet software
- Must have an understanding of the practical application, terminology and theory of basic accounting principles
- Secondary school graduation; and
- Successful completion of the Municipal Tax Administration Program; or
- Post-secondary diploma with courses in accounting and/or business math; or
- Equivalent combination of education and experience

Why Work for the City of Thunder Bay (CTB)?

If you work as a Provincial Land Tax Analyst, you work for the municipality of the City of Thunder Bay. When you work for the City of Thunder Bay, you are part of our team, and here you can:

- ❖ Experience your importance,
- ❖ Unleash your potential,
- ❖ Know your work matters,
- ❖ Embrace diversity,
- ❖ Make a difference,
- ❖ Join a dedicated team, and
- ❖ Build community.

Learn more about the top reasons to work at the CTB: <https://www.thunderbay.ca/en/city-hall/jobs.aspx>

Great Tangible Benefits

As a Provincial Land Tax Analyst with the City you will be in receipt of the following amazing benefits:

- ❖ competitive salary
- ❖ matching pension plan
- ❖ comprehensive Health Benefit
- ❖ corporate training & leadership development
- ❖ career progression opportunities

How to Apply

We can't wait for you to join us and be a part of our team!

For a detailed job description, including job responsibilities and to apply please visit: www.thunderbay.ca/jobs-land-tax-analyst

Beautiful Thunder Bay

Learn why Thunder Bay is such great place to live and work: <https://gotothunderbay.ca/why-thunder-bay/>

The Corporation of The City of Thunder Bay (la Ville) a une opportunité attrayante d'emploi pour un/e Analyste de l'impôt foncier provincial bilingue

Postulez en ligne à thunderbay.ca/jobs-land-tax-analyst

Thunder Bay est la plus grande communauté du Lac Supérieur. Avec une population métropolitaine de 121 596 habitants (Recensement 2011), elle est la municipalité la plus peuplée du Nord-Ouest de l'Ontario. Avec ses racines culturelles autochtones et européennes, Thunder Bay est la sixième communauté la plus diversifiée culturellement, à son échelle, en Amérique du Nord. La communauté valorise une grande qualité de vie et promeut une communauté propre, verte, superbe et saine, qui offre des opportunités économiques, le respect de la diversité et propose un voisinage abordable et sécuritaire, accessible à tous.

En tant que petit paradis des activités de plein air durant les quatre saisons, Thunder Bay est la ville la plus ensoleillée à l'Est du Canada avec une moyenne de 2121 heures de soleil radieux par an. Elle est également l'une des "capitales culturelles du Canada" les plus dynamiques. Les habitants et visiteurs de Thunder Bay apprécient l'harmonie d'une ville offrant de vastes espaces verts, mais aussi des parcs et une nature sauvage riche. Elle est aussi un centre majeur pour la culture, les arts de la scène et les arts visuels. The Corporation of the City of Thunder Bay (la Ville) est à la recherche d'un/e **Analyste de l'impôt foncier provincial (bilingue)**.

Une fois chez nous, vous ne voudrez plus repartir!

Si vous habitez déjà ici, nous avons hâte de vous compter parmi notre équipe!

L'opportunité

Dans ce rôle, vous serez responsable de traiter les données d'évaluations d'appels et administrer les programmes de remboursement/report d'impôt. Sous la supervision générale du Chef de service, l'Analyste de l'impôt foncier provincial assurera les responsabilités suivantes :

- ❖ Coordonner et vérifier le traitement des ajustements fiscaux nécessaires suite à des réductions ou annulations d'impôts et modification de permis d'utilisation des terres.
- ❖ Traiter les données d'évaluations d'appels et équilibrer avec les registres provinciaux.
- ❖ Administrer les programmes de remboursement/report d'impôts et garantir la conformité avec les Lois provinciales et réglementations définies ci-dessous.
- ❖ Traiter les indemnités/consolidations et équilibrer avec les registres provinciaux.
- ❖ Effectuer les ajustements, les entrées et les conciliations de comptes.
- ❖ Préparer les programmes, calendriers et rapports de statistiques lorsque nécessaire.
- ❖ Assurer la liaison avec la Province, les services internes, les agents fiscaux, les contribuables, les agents de MPAC (Municipal Property Assessment Corporation) et autres organismes lorsque nécessaire.
- ❖ Accomplir toute autre tâche relative au poste lorsque cela est souhaité.

Le ou la candidat/e idéal/e doit

- Être compétent en communication écrite et orale (anglais)
- Être compétent en communication écrite et orale (français) à un niveau avancé, conformément aux normes de service de la fonction publique de l'Ontario
- Avoir un niveau intermédiaire des programmes de traitement de texte Word et de calcul électronique Excel
- Avoir une compréhension de base de l'application pratique, de la terminologie et théorie des principes comptables
- Avoir un Diplôme d'études secondaires; et
- Avoir complété avec succès le Programme d'administration des impôts municipaux (MTAP); ou
- Avoir un Diplôme d'études secondaires avec cours en comptabilité et/ou Cours de mathématiques des affaires; ou
- Avoir une combinaison équivalente d'études et d'expérience.

Pourquoi travailler pour la Ville de Thunder Bay (CTB)?

Si vous travaillez en tant qu'Analyste de l'impôt foncier provincial, vous travaillez pour la municipalité de la Ville de Thunder Bay.

Lorsque vous travaillez pour la Ville de Thunder Bay, vous faites partie de l'équipe, et ici vous pouvez :

- ❖ Valoriser votre importance,
- ❖ Libérer votre plein potentiel,
- ❖ Réaliser que votre travail est important,
- ❖ Reconnaître la diversité,
- ❖ Faire une différence,
- ❖ Rejoindre une équipe dévouée, et
- ❖ Construire une communauté.

En savoir plus sur les principales raisons de travailler pour la Ville de Thunder Bay à :

<https://www.thunderbay.ca/en/city-hall/jobs.aspx>

Bénéfices tangibles

En tant qu'Analyste de l'impôt foncier provincial avec la Ville, vous obtiendrez les incroyables avantages suivants :

- ❖ Salaire compétitif
- ❖ Plan de retraite paritaire
- ❖ Régime complet d'avantages sociaux
- ❖ Services du programme d'aide aux employés et à la famille (PAEF)
- ❖ Formation en entreprise et développement du leadership
- ❖ Opportunités d'avancement de carrière

Comment postuler?

Nous sommes impatients que vous rejoigniez notre équipe!

Pour une description complète de cette offre d'emploi, y compris les responsabilités du poste et comment postuler, visitez : www.thunderbay.ca/jobs-land-tax-analyst

Superbe Thunder Bay

Apprenez-en plus sur la Ville de Thunder Bay et pourquoi elle est un lieu formidable de vie et de travail :

<https://gotothunderbay.ca/why-thunder-bay/>